
 
Vážení spoluobčané, 
  

dostává se Vám do rukou zimní vydání Svojšínského zpravodaje, a to signalizuje, že je 
tady doba předvánoční a kvapem se blíží nejkrásnější svátky v roce - Vánoce. Každý rok má 
svůj začátek, ale i konec. Právě konec roku 2011 se nám nezadržitelně přibližuje. Tento čas je 
příležitostí pro různá bilancování a v představách si již promítáme období následující. 

 

Jak pokračoval život v naší obci z pohledu mého?  
 

Především to byl rok relativně klidný. Optikou členů jednotky Sboru dobrovolných hasičů byl 
naopak rokem o něco rušnějším než léta předchozí, ať vzhledem k lednovým povodním nebo 
několika dalším událostem, které vyžadovaly jejich zásah. 
 

Co se týká investičních akcí naplánovaných pro tento rok, s úlevou můžeme konstatovat,           
že vše rozpracované se nám podařilo dokončit a profinancovat. Jednalo se o pořízení nového 
vybavení mateřské školy, výstavbu místní komunikace na Nynkově, rekonstrukci střechy         
a fasády na budově obecního úřadu včetně výměny oken a dveří, obnovu fasády na letohrádku 
zámku a restaurátorské práce v reprezentačním sále zámku. Po dvou dříve provedených 
stavebních etapách byla zcela dokončena turistická ubytovna, a také společenská místnost 
v zámecké přístavbě, která tak již během letních a podzimních měsíců mohla být využita 
k uspořádání několika kulturních či vzdělávacích akcí, například semináře pod názvem 
„Obnova kulturního dědictví na venkově,“ pořádaného Centrem pro komunitní práci nebo 
semináře konaného z iniciativy poslance Parlamentu ČR Václava Votavy - „Záchrana 
památek a možnosti jejího financování“. 
 

Ne se vším však můžeme být úplně spokojeni.  
 

Radost nám nedělá stav dětského hřiště u dvojdomků, které je po několika letech značně 
zdevastované a snaha o řešení tohoto závadného stavu za spolupráce rodičů se nesetkala 
s patřičným zájmem. Netýká se to ale jen dětského hřiště, nýbrž pořádku v celé obci. 
 

Pokud jde o práci zastupitelstva, s politováním musím konstatovat, že ne všichni zastupitelé 
se podílejí na chodu obce odpovídajícím dílem a s dostatečným zájmem o všechny 
samosprávné oblasti. V důsledku toho je tak veškerá tíha práce a odpovědnosti přenesena           
na malý počet aktérů. Jeden z pomocných orgánů zastupitelstva obce - kontrolní výbor - ani 
přes provedenou výměnu členů v tomto funkčním období dosud nezahájil činnost a ke svému 
jednání nebyl za celý rok svolán. Každý má o svém působení v zastupitelstvu obce jistě 
odlišné představy a z nich vyplývající očekávání. Bez zájmu o celé spektrum obecních 
problémů a vlastní iniciativy však mandát zastupitele s náležitou „kvalitou“ vykonávat nelze.  
 

Všem, kteří se permanentně zajímají o činnost obce a kteří se aktivně zapojují do veřejného 
dění, děkuji za spolupráci a přeji mnoho sil a elánu v časech příštích.  
 

Vám všem ostatním přeji klidné prožití vánočních svátků, hodně zdraví a štěstí v novém roce. 
 

Karel Petráň 
starosta obce 
 

 


